
Protokół nr 5/2019 
z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska 

Rady Miasta Luboń 
z dnia 7 marca 2019 roku 

 
Komisja rozpoczęła się o godzinie 17:00 
Obecność, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Zaproszeni goście: 

1. Karolina Szerłot – ogrodnik miejski, pracownik WPRiOŚ UML 
2. Mateusz Olejniczak – kierownik WSK UML 
3. Paweł Dybczyński – komendant Straży Miejskiej w Luboniu 
4. Małgorzata Machalska – Burmistrz Miasta Luboń 

 
Przewodniczący sprawdził prawomocność posiedzenia (quorum) i zaproponował następujący 
porządek posiedzenia: 
 

1. Zaopiniowanie projektu Uchwały w sprawie przyjęcia "Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Luboń" – 
M. Olejniczak, Wydział Spraw Komunalnych  

2. Spotkanie z Ogrodnikiem Miejskim – Karoliną Szerłot w sprawie projektu uchwały 
w sprawie ustanowienia pomnika przyrody oraz w sprawie drzewa przy ul. Traugutta 
znajdującego się w pasie drogowym 

3. Spotkanie z Komendantem Straży Miejskiej Pawłem Dybczyńskim (egzekwowanie 
Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku) 

4. Informacja i opinia p. Burmistrz na temat pisma z Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
w sprawie zmiany ustawy o ochronie zwierząt i niektórych innych ustaw 

5. Gospodarka niskoemisyjna, usuwanie azbestu 
6. Wniosek proboszcza parafii pw. św. Jana Pawła II o nadanie imienia i ustanowienie 

pomnikiem przyrody głazu narzutowego przy ul. Źródlanej 
7. Wolne głosy i wnioski 
8. Przyjęcie protokołów z posiedzeń z 7 i 28 lutego 2019 r. 
9. Zakończenie posiedzenia 

 
Przebieg posiedzenia: 
Posiedzenie odbyło się w sali sesyjnej UML. 
 
Ad 1.  
M. Olejniczak zreferował potrzebę przyjęcia i treść projektu uchwały. Zaznaczył, że z uwagi na 
pismo wojewody wskazano konkretny adres lekarza weterynarii (wyłonionego w toku zapytania 
ofertowego) oraz gospodarza (osoby, z którą współpraca została nawiązana wcześniej), który w 
miarę potrzeby, przejmuje od Miasta zwierzęta gospodarskie. Powiatowy lekarz weterynarii oraz 
Koło Łowieckie „Łoś” wydały opinie pozytywne, natomiast w przypadku fundacji Animals 
Security była to milcząca zgoda. P. Wolniewicz poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
 
W głosowaniu wzięło udział 5 członków komisji, wszyscy głosowali za.  
 
Ad 2.  
K. Szerłot wskazała, że omówienie projektu uchwały będzie miało charakter wstępny, kolejnym 
elementem procedowania będzie oczekiwanie na opinię RDOŚ, po którym projekt uchwały 
zostanie przekazany na posiedzenie RML. Następnie wskazała podstawy prawne ustanawiania 
pomnika przyrody z Rozporządzenia Ministra Środowiska z dnia 4 grudnia 2017 r. w sprawie 
kryteriów uznawania tworów przyrody żywej i nieożywionej za pomniki przyrody i omówiła je 
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w odniesieniu do proponowanych drzew. B. Tarasiewicz podniósł kwestię wypróchnień w pniu 
jednej z topoli, podnosząc ewentualne niebezpieczeństwa z tym związane. K. Szerłot przedstawiła 
argumenty odnoszące się do doświadczeń międzynarodowych w tym zakresie oraz wskazała, że 
drzewo to będzie przedmiotem szczególnej uwagi. P. Wolniewicz poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.  
 
W głosowaniu wzięło udział 5 członków komisji, wszyscy głosowali za. 
 
B. Tarasiewicz, korzystając z obecności K. Szerłot, podniósł ponownie kwestię drzew wzdłuż 
ul. Polnej-Poznańskiej, konkretnie topoli niszczących korzeniami nawierzchnię chodnika 
asfaltowego. K. Szerłot przedstawiła, dlaczego na tym terenie nie jest możliwe dokonanie 
nasadzeń odtwarzających (z uwagi na ograniczoną dostępność terenu) oraz zapewniła, że 
coroczna kontrola umożliwia zapobieżenie ewentualnym szkodom jakie mogłoby spowodować 
drzewo chore lub spróchniałe.  
 
Podniesiono kwestię wycinki drzewa na narożniku ul. Traugutta i Skowronkowej, K. Szerłot 
wskazała, że w jej opinii nie ma podstaw do usuwania tego drzewa. 
 
Poruszono także problem drzewa przy ul. C. Ratajskiego, ze strony którego mieszkańcy wskazują 
na zagrożenie, K. Szerłot zanotowała tę sprawę i obiecała sprawdzić kondycję tego drzewa.  
 
W dalszej kolejności poruszono temat przycinania robinii akacjowych przy ul. Żabikowskiej, 
K. Szerłot zapewniła, że w tym roku cięcie pielęgnacyjne zostanie dokonane.  
 
Ad 6 
P.  Wolniewicz uzyskał poparcie względem wniosku parafii, Komisja przygotuje w tej kwestii 
pismo.  
 
Ad 3.  
Egzekwowanie Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku zostało przedstawione przez 
P. Dybczyńskiego, głównie w kontekście kontroli palenisk. P. Dybczyński podkreślił, że kontrola 
ma być długofalowa (kilkuletnia), co ma podkreślać jej charakter prewencyjny, w styczniu 
przeprowadzono 210 kontroli (+69 zgłoszonych interwencji), w lutym 291 (+67 zgłoszonych 
interwencji), do 7 marca wykonano ich 81. P. Dybczyński podkreślił także znaczący wzrost 
interwencji zgłaszanych – ok. 55% rok do roku. Wskazał także na działania edukacyjne 
i uświadamiające oraz poinformował, że obecnie nie występują w Luboniu sytuacje spalania 
paliw najniższej klasy (przynajmniej nie ujawniono ich podczas kontroli). Opisał także procedurę 
pobierania próbek popiołu (na 8 pobranych próbek w 3 ujawniono spalanie odpadów w roku 
2018, w roku 2019 pobrano dotychczas 1 próbkę – SM oczekuje na wynik). P. Dybczyński 
podniósł kwestię nieodbierania odpadów zielonych w okresie zimowym (w tym przede wszystkim 
w marcu) jako kwestię problematyczną oraz dopuszczanie do spalania suszu ogrodowego na 
powierzchni ziemi, jako zagadnienie, do rozważenia w kontekście zlikwidowania dopuszczalności 
tych praktyk.  
 
B. Łakomy spytała o to jak wygląda kwestia niewpuszczania strażników miejskich na posesję, 
P. Dybczyński wskazał, że nie kojarzy takiej sytuacji oraz podkreślił, że SM ma prawo ukarać za 
niewpuszczenie na teren posesji. 
 
P. Dybczyński poinformował także, że ilość nałożonych mandatów w roku 2018 względem 2017 
wzrosła pięciokrotnie.  
 
P. Wolniewicz spytał o największe problemy z jakimi spotyka się SM w Luboniu. Komendant 
wskazał na problem nieprawidłowego parkowania pojazdów oraz potrzebę eko-partolu. 
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Ad 4. 
P. Burmistrz przedstawiła proces prac nad przygotowaniem opinii władz w sprawie zmiany 
ustawy o ochronie zwierząt i niektórych innych ustaw, która zostanie przekazana radnym w 
najbliższym tygodniu. 
 
 
Ad 5.  
P. Wolniewicz omówił krótko temat gospodarki niskoemisyjnej i usuwania azbestu oraz 
programów miejskich w tym obszarze.  
 
Ad. 7 
P. Burmistrz wskazała, że tworzone są dokumenty w bazie aktów własnych, ogólnodostępnej dla 
wszystkich mieszkańców. Zaznaczyła, że wśród dokumentów, które prosiła, aby tam umieszczono 
jest ujednolicony tekst regulaminu utrzymania czystości i porządku, adres bazy: 
prawomiejscowe.pl. 
 
P. Wolniewicz wskazał plany komisji na najbliższe miesiące.  
 
Ad. 8 
P. Wolniewicz poprosił o przyjęcie protokołów z posiedzeń z 7 i 28 lutego 2019 r. Protokoły 
zostały przyjęte jednogłośnie.  
 
Na tym posiedzenie zakończono o godzinie 18:54. 
 
 
 
Sekretarz Komisji      Przewodniczący Komisji 
Anna Bernaciak      Paweł Antoni Wolniewicz 
 
 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności 
2. Rozporządzenia Ministra Środowiska z dnia 4 grudnia 2017 r. w sprawie kryteriów 

uznawania tworów przyrody żywej i nieożywionej za pomniki przyrody 
3. Projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody wraz załącznikiem 

graficznym (mapa sytuacyjna) i dokumentacją zdjęciową 


